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Befejeződött a KGST valuta- és pénz-
ügyi állandó bizottságának ülése 

A Kölcsönös Gazdasagi 
Segítség Tanácsának valuta-
és pénzügyi állandó bizott-
sága május 8—11 között Bu-
dapesten tartotta 24. ülését. 

A bizottság ülésén részt 
vettek a KGST-tagállamok 
— a Bolgár Népköztársaság, 
a Csehszlovák Szocialista 
Köztársaság, a Kubai Köz-
társaság. a Lengyel Népköz-
társaság, a Magyar Népköz-
társaság, a Mongol Népköz-
társaság. a Német Demokra-
tikus Köztársaság, a Román 
Szocialista Köztársaság és a 
Szovjet Szocialista Köztár-
saságok Szövetsége — dele-
gációi. 

A JSZSZK-nak a KGST-
szervek munkájában való 

részvételéről szóló megálla-
podás értelmében a bizott-
ság ülésén részt vettek Ju-
goszlávia képviselői is. 

A bizottság ülésén részt 
vettek továbbá a Nemzetkö-
zi Gazdasági Együttműködési 
Bank és a Nemzetközi Be-
ruházási Bank képviselői. 

A bizottság megvizsgálta 
az együttműködés további el-
mélyítését és tökéletesítését, 
a szocialista gazdasági in-
tegráció fejlesztését célzó 
komplex program végrehaj-
tásával kapcsolatos valutáris 
és pénzügyi kérdéseket. Meg-
vitatott egyéb, időszerű pénz-
ügyi kérdéseket is. 

A bizottság ülése a kölcsö-

nös együttműködés és meg-
értés szellemében zajlott le. 

* 
Vaszilij F. Garbuzov szov-

jet pénzügyminiszter, a 
KGST valuta- és pénzügyi 
állandó bizottságának ülés-
szakán részt vett szovjet 
küldöttség vezetője egyebek 
között megállapította: 

— Igen fontos, hogy bi-
zottságunk munkáját, s a 
KGST két bankjának tevé-
kenységét is valamennyi tag-
állam képviselője pozitívan 
és azonos módon ítéli meg. 
Meghatározott munkarend 
szerint dolgozunk, s tevé-
kenységünk szorosan igazo-
dik az integrációs program-
hoz. 

Újdonságok 
a paprikafeldolgozóban 

Élelmiszeripari ankét 
fttelmtezeripem gyártmány-

fejlesztési ankét volt pén-
teken Szegeden. Az ország 
számos konzervgyárának és 
más élelmiszeripari üzemé-
nek szakemberei "az ú j élel-
miszeripari eljárásokkal, a 
korszerű gyártmányok készí-
tésével kapcsolatos kérdése-
ket vitatták meg. Foglalkoz-
tak többek között a Szegedi 
Paprikafeldolgozó Vállalat 
utóbbi években produkált 
újdonságaival i6. A hagyo-
mányos fűszerpaprika-feldol-
gozás mellett ugyanis ez az 
özem készételek gyártását is 

bevezette. ílvi csaknem fél-
milliárd forintos termelési 
értékének már körülbelül 
a fele készétel. Emellett ter-
mészetesen sokat fejlesztet-
ték hagyományos cikkük, a 
fűszerpaprika készítésének 
technológiáját, s bővítették 
a választékot, a világ min-
den részébe szállított híme-
ves fűszerüket — a kor-
szerű berendezések birtoká-
ban — olyan formában és 
minőségben készítik, aho-
gyan a vevő kívánja. A 
Szovjetunióban a csípőset 
kedvelik, oda olyant külde-

Átadták 
az oklevelet 

Kiváló az Új Élet Tsz 
Tegnap, penteken este a 

szeged-mihályteleki Ü j Élet 
Termelőszövetkezet központi 
majorjában küldöttgyűlést 
tartottak abból az alkalom-
ból, hogy a gazdaság ismét 
öregbítette jó hírét. A téesz 
az 1972. évi szocialista mun-
kaversenyben elért eredmé-
nye alapján elnyerte a Ki-
váló Termelőszövetkezet 
megtisztelő címet. 

A mezőgazdasági és élel-

mezésügyi miniszter a TOT 

elnökségének előterjesztése 

alapján ítélte oda ezt a cí-

met és oklevelet, valamint a 

vele járó pénzjutalmat, amit 

dr. Biczó György, a városi 
tanács elnöke adott át Nagy 
Istvánnak, a gazdaközösség 
vezetőjének. Az ünnepélyes 
küldöttgyűlésen a szövetke-
zeti munkában kitűnteket 
megjutalmazták. Tóth De-
zsőné főkönyvelő-helyettes, 
Kószó Vince traktoros. Sánta 
Árpád traktoros és Rózsa 
Vince munkacsapat-vezető a 
Mezőgazdaság Kiváló Dolgo-
zója jelvényt és kétheti fi-
zetésnek megfelelő pénzjutal-
mat kapott. Börci Gézáné 
borjúnevelőt és TombóczÉva 
kertészeti dolgozót miniszteri 
dicsérő oklevéllel jutalmaz-
ták. 

nek. Az amerikaiaknak újab-
ban az őrölt paprikát gra-
nulálják, s így olyanná vá-
lik, mint a mákszem. Szí-
riába daraszerü paprikát 
szállítottak, a sült ürücomb 
fűszerezésére. A legfrissebb 
paprikaújdonság a csípős 
halászlépaprika. 

Részben a szegedi meden-
ce földgázának odavezetésé-
vel, B modem szalagrendsze-
rű szárítóberendezésekkel 
olyan nagy élelmiszeripari 
szárítóapparátusc hoztak lét-
re. amelynek segítségével a 
különféle szárított ételek — 

paprikás-gulyás-levesporok, 
halászlékockák, tyúkleves-
kockák — egész családját 
alakították ki. A legújabb 
cikkük a „szögedi halpap-
rikás" nevű étel. amely 
magyar specialitás. A gyár 
gasztronómiai szakemberei 
ugyanakkor ellesték a kau-
kázusi hegyipásztorok „sas-
lik"-receptjét is. A Szege-
den kidolgozott tartósítási 
módszerrel készült. saslik 
nyugati országokban aratott 
sikert. Ötvenféle, jórészt új 
ételkülönleges6égük nagyobb 
része exportra készül. 

Cementgyár 
Hefőcsabán 

A réti cementgyár mellett épülő gyáróriás évi egy-

millió fiOO ezer tonna cementet gyárt majd. Az 1973-ban 

beinduló üzem technológiai berendezéseit a Szovjetunió. 

Csehszlovákia és az NSZK szállítja. 

Csökkentik 
* ' • ) V -s M , .1 

a tananyagot 
Pedagógusok tanácskozása Szegeden 

Oktatásügyi szakemberek, tárgyak anyagát A tan-
pedagógusok közös munkája, anyagcsökkentés elvi. mód-
tanácskozások. tájékoztató szertani kérdéseiről tanács-
ülések zajlottak le eddig: ez- koztak tegnap Csongrád me-
ntán is komoly munka vár gve általános iskoláinak igaz-
mindazokra. akik meghatá- gatói, a szakfelügyelők, és a 
rozzák. kidolgozzák és vég- tanácsok csoportvezetői a 
rehajtjak az iskolai oktató- . , , 
nevelő munkában történő m e g y e i tenacs nagytermeben 
változások rendszerét. A megtartott egész napos ülé-
mostani időszakban a tanú- sen. Délelőtt dr. Benczédi 
lók túlterhelésének csökken tése, ezen belül is a tantervi-
tankönyvi túlterhelés ésszerű 
mérséklése a legfontosabb. 

József, a Művelődésügyi Mi-

nisztérium főosztályvezetője 

tartott előadást. Tájékoztatta 

résztvevőket a tananyag-
Mint ismeretes, a követke- c s ö k k e n t é s k i m u n k a l á s a k ö z . 

zo tanév elejetől. 1973. szép- ^ ^ nehézségekről 
temberétől néhány tan-

ismertette a csökkentés mér-
tárgv kivételével — csökken- tA1 , . . . . . . _ , , . 
. „ tekét es módját meghataro-tik az általános iskolai tan-

Losonczi Pál 
a Somogy megyei tanács 

alakuló ülésén 
A Somogy megyei tanács Somogy megye uj lana-

penteken Kaposvárott tartot-
ta alakuló ülését. Az ünnepi csát Losonczi Pál is koszon-
eseményen jelen volt Loson- kívánt sok sikert 
ezi Pál, az Elnöki Tanacs 

Ifjúsági békegyűlés 
a Sárgán 

elnöke. tonahbi munkájához, 

A kellemetlen ido ellenére ged városi bizottsága titkárá-
is több száz fiatal gyűlt ösz- nak megnyitó szavai után 
sze arra az ifjúsági békegyű- Salamon István, a Hazafias 
lésre, melyet a KISZ Szeged Népfront városi bizottságá-
városi bizottsága és a Haza- nak titkára mondott ünnepi 
fias Népfront Szeged városi beszédet. Emlékeztetett a 
bizottsága rendezett tegnap második világháború befeje-
délután a Sárga-üdülőtelepen zésére, a győzelem napjára, 
levő munkásmozgalmi em- szólt a békeharc legfontosabb 
lékműnél. A békehónap sze- állomásairól és mai céljai-
gedi rendezvényeinek sorába ról, valamint figyelmeztetett 
szervezett ifjúsági nagygyű- az ifjúság feladataira ebben 
lésen ott volt Papp Gyula, a a küzdelemben, 
városi tanács elnökhelyettese. A z ifjúsági békegvűlés 
Deák Béla. a városi pártbi- u t á n üzetttek es vállalatok 
zottság osztályvezetője és dr. üdülőiben gyűltek össze a 

— « * * a KISZ-szerve-

k d r a zetek vetélkedőket, találko-

Baio Ilonának, -a KÍSZ-Sae- tókaL klubesteket rendeztek; 

zó alapelveket. Ez utóbbia-

kat az 1978-ra elkészülő ú j 

1 tanterv célkitűzéseinek figye-

lembevételével állapították 

! meg. E célkitűzések körvona-

j lazódtak már. mert az új 

• tanterv összeállítását meg-

j kezdték. Az előadó felhívta a 

pedagógusok figyelmét, hogy 

a változásokról a mostanihoz 

hasonló tanácskozásokon kí-

vül a Köznevelés című fo-

lyóirat különböző számaiból, 

s egyéb kiadványokból idő-

ben tájékozódhatnak. 

Délután szekciókban foly-

tatódott a tanácskozás. A sze-

gedi iskolák igazgatóinak 

szekciójában Csanádi Géza 

csoportvezető válaszolt a 

kérdésekre. Külön szekció-

ülésen vettek részt a szegedi 

járás iskoláinak képviselői, 

továbbá Hódmezővásárhely, 

Makó és a makói járás peda-

gógusai, valamint Csongrád. 

Szentes és a szentesi járás 

-iskolaigazgatói. 

Befejeződött 
az Akadémia 

közgyűlése 
A Magyar Tudományos 

Akadémia közgyűlésének 
zárt ülése pénteken délelőtt 
folytatta, és a késő délutáni 
órákban befejezte az előző 
napon megkezdett munkáját . 
Az időszerű tudományos kér-
désekről szóló felszólalások 
után — titkos szavazással — 
megválasztották az Akadé-
mia új, rendes, levelező es 
tiszteletbeli tagjait. A koráb-
bi levelező tagok közül hú-
szat rendes taggá, a tudo-
mányok doktoraiból 47-et le-
velező taggá és 25 neves kül-
földi tudóst tiszteleti taggá 
választották. 

Ezt követően — ugyancsak 

titkos szavazással — három-

évi időtartamra megválasz-

tották a Magvai Tudomá-

nyos Akadémia elnökét. aL 

elnökeit és az elnökseg tag-

jait. Az Akadémia elnökévé 

újból Erdey-Grúz Tibor aka-

démikust. alelnökeivé Bog-

nár Géza. Szabó Imre és 

Szentágothai János akadé-

mikust. az elnökség tagjai-

vá Adám György, Friss Ist-

ván, Jánossy Lajos, Márta 

Ferenc, Pach Zsigmond Pál, 

Radnót Magda, Straub F. 

Brúnó és Tolnai Gábor aka-

démikust választották. 

Az újonnan megválasztott 

elnökség nevében Erdey-

Grúz Tibor mondott köszö-

netet a bizalomért. 

Végül a közgyűlés hataro-

zati javaslatot fogadott el, 

amely a következő évek fel-

adataié jelöli meg. 


